

## Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

### Referat fra Regionsbestyrelsesmøde mandag d. 18. marts 2024 kl. 09:00-17:00

Mødet holdes ved Kokholm 3a, lok. M4, Bramdrupdam, 6000 Kolding.

**Deltagere:** Lis Jensen, Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Gitte Frydenlund, Ann Louise Lundahl Wilki, Jørn Kronborg, Emil Graversen og Emilie Mott

**Afbud:** Lau Rosborg

Lene Lebech, netværkskonsulent deltager under udvalgte dagsordenspunkter.

Lene deltog under punkt 5.2, 5.3, 5.4

Der er ringet til dimittender fra kl. 15:15-16:30. Opsamling fra 16:30 – 17:00.

### Dagsorden

1. valg af referent

Helle Bruun er referent

2. Underskrift af referat fra 7. december 2023 samt 23. januar 2024.

Der har ikke været indsigelser til det seneste referat.

Opfølgning på punkter fra sidste møde.

**Tine** har spurgt til december nyhedsbrevet: Heidi Hem oplyser at 69,34% har åbnet det. Det er sendt ud til 3500 medlemmer.

**Lau** spørg til om alle har betalt for Fagdagen, der har været 3 i restance, de har nu betalt.

Referaterne sendes rundt til underskrift.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er tidsangivelser ud fra hvert punkt. Dette for at sikre, at vi kommer igennem dagsorden på den afsatte tid. Ligeledes en indikator for, om det er et "stort" eller "lille" punkt.

Eventuelt: Rikke

Dagsordenen godkendes.

#### 4. Sager til beslutning

4.1 09:30-10:00 Hvordan skal vores referater se ud? Skal det være beslutningsreferater eller skal udsagn være med navns nævnelse?

**Indstilling:** Der er behov for en afklaring af, hvordan referater fremadrettet skal se ud.

Rune: Beslutningsreferater er svære at orientere sig i.

Lis: Der må gerne være navns nævnelse, lettere at orientere sig i.

Helene: Det er ikke vigtigt med navns nævnelse, det er mere processen.

Gitte: Har ikke brug for navns nævnelse. Dog vigtigt med ret til navns nævnelse ift. mindretals udtalelser/ beslutninger.

Rikke: Værktøj ift. processer, hvor der arbejdes i loop.

Emilie: Fint med navne, vigtigt at man som bestyrelsesmedlem, får læst referatet igennem og kommenterer, hvis ikke det er blevet noteret korrekt i referatet.

Jørn: Gerne en kort opsummering til sidst af punktet inden vi afslutter punktet.

Det besluttes:

Ved beslutningspunkter sættes navn på, og ikke ved drøftelsespunkter fremadrettet.

Vigtigt at gøre opmærksom på hvis man gerne vil have sit navn på under drøftelsesudsagn.

Rikke opsummerer mundtligt efter hvert punkt.

4.2 10:00-10:30 Da der er indstillingsfrist for kandidater til REP24 d. 15/5 og vores næste RB-møde er dagen efter, er vi nødt til allerede nu at tage stilling til hvem der ønsker at opstille, og hvem der ønsker at være suppleant. Vi har i RB Syd 7 pladser foruden formanden. Du kan læse mere om REP24 her [Repræsentantskabsmøde 2024 \(fysio.dk\) OBS VIGTIGT at det er den 08.11 og den 09.11.24. Forslag skal være indsendt inden den 19-08.2024.](#)

**Indstilling:** Vi skal have klarlagt hvem der ønsker at deltage i REP24, og hvem der ønsker at være suppleant. Hvis der er mere end 7 bestyrelsesmedlemmer bliver der valgkamp. Efter påske vælges der a og blandt TR til de allokerede TR pladser på repræsentantskabet. Det er ikke afklaret endnu hvem som opstiller til valg på en TR plads.

**Følgende opstiller:**

Lau Rosborg.

Helene Benfeld

(Tine Hasselbrinch Madsen)

Helle Bruun

Emilie Mott

Gitte Frydenlund

Rune Myrup Andersen

Lis Jensen

Emil Graversen

Louise Bæk

Status:

Man kan ikke stille op til "ren" suppleantplads. Man stiller sit kandidatur til rådighed for en plads.

Tine Hasselbrinck stiller op via SALS

Rikke melder navne og mail adr. tilbage til foreningen.

### **Pause 10:30-10:45**

#### 5. Sager til drøftelse

##### 5.1 10:45-11:10 Gennemgang af budget 2024

Gennemgang af budget på slide. Det skal vurderes om bestyrelsen skal deltage i folkemødet i 2025. Fagkongressen er planlagt til marts 2025.

Regnskabet for 2023 er ikke endeligt. Der gennemgås budget for 2024. Der udspecificeres og spørges ind til regnskabet. Prioriteringerne accepteres.

Budgettet for 2024 godkendes.

Helene: Ift. regionsseminar lokalt, kan man evt. holde det en hel dag i stedet, så bliver det ikke så udgiftstungt.

Lis: Vigtigt at vi også får sat rigtig retning, og har gennemarbejdet hvad vores arbejdsindsats er, og det giver en anden forpligtigelse. Vigtigt at kende hinanden og hvilke kompetencer vi hver især besidder. Derfor ønsker Lis fortsat regionsseminaret vi som bestyrelse afholder 2 dage.

Ann Louise: Evt. holde et seminar fra fredag klokken 12 til lørdag klokken 12 – så er det ikke så udgiftstungt ift. frikøb. Mødecenter ved Knudshoved er anbefalelsesværdigt. Billigt og godt.

Forslag til regionsseminar fra fredag kl 12 til lørdag kl 12. Vigtigt at have defineret hvad formålet skal være, og hvilket tema der skal arbejdes med.

Helene: Vil helst i hverdagene

Tine: Politisk interessevaretagelse

Emil: Gerne i efteråret.

Helle – politisk interessevaretagelse. Efterår

Emilie: Har et travlt efteråret.

Ann-Louise: Nyt job pr 01.04, derfor gerne efterår.

Rune: Vil helst hverdagene.

Lis: Gerne efterår

Jørn: Det vil give mening at afholde dette, kort efter valg af ny regionsbestyrelse.

Beslutning: Rikke laver doodle med nogle alternative datoer. Der vil blive foreslået både hverdage og fredag til lørdag.

## 5.2 11:10-11:30 Jubilæumsarrangement

Arbejdsgruppen (Tine, Helene og Helle) kommer med et oplæg.

Planlagt til den 16.maj klokken 18-20.30. Der er 145 jubilarer. Afholdes på Memory Lane - Kolding.

Al passagen.

Der kommer direct mail fra Danske fys til alle jubilarer.

OBS at der er en fællessang. Evt. trykkes der et program (Tine styrere dette)

Deltagere fra Bestyrelsen ud over arbejdsgruppe: Lis. Rune. Gitte evt. Afbud: Emilie.

## 5.3 11:30-12:00 Sociale aktiviteter

Arbejdsgruppen (Gitte, Emil, Lau): kommer med et oplæg.

Vi laver noget i Esbjerg, Odense og Kolding. Der er planlagt vinsmagning på en vingård den 02.maj. kl 17-19.

I Esbjerg bliver arrangementet padel. Egenbetaling bliver 50. I Odense er der planlagt padel og biograftur også.

Studieambassadøren i Esbjerg orienteres.

## **Frokost 12:00-13:00**

### 5.4 13:00-13:30 Status fra Ann-Louise og Lene Lebech

Nuværende og kommende arrangementer og netværk. Status / tilbagemelding på Lederkonferencen.

Lene Lebech – slides vedhæftes referatet. Der er mange etablerede netværk og listen bliver fortsat længere. Så er der x antal bobler ift. netværk.

Eksempelvis netværk ift. myndighedsfunktion/visitator. Netværk for terapeuter der arbejder med hjælpemidler. Lidt usikkert ift. om eksempelvis netværk kan være tværfaglige (fx med ergoterapeuter)

Natasha Dalsgaard er ansat som netværks konsulent.

Lederkonference ca 70 deltagere både fys og ergo.

Ann-Louise orienterer:

Fagstafet den 25.januar – Arrangeret af klinik i Odense 120 deltagere. Bjarne Vægter var planlagt oplægsholder. Blev afløst af Kasper Ussing.

Næste medlems arrangement – tykfobi på Kolding Sundhedscenter. Del gerne opslaget.

Der skal arrangeres faglige arrangementer i efter året 2024. Fx onboarding af generation Z. (årgang 1995- 2010)

Ideer til kommende arrangementer: Lene Lebech fortæller om "At passe på sig selv i et omsorgsfag".

Lene spørger den nye netværkskonsulent Natasha om ideer til nye faglige arrangementer.

### 5.5 13:30-13:45 Invitation til visionsmøde

## Kære repræsentanter + suppleanter af Danske Fysioterapeuters Repræsentantskab

Danske Fysioterapeuter inviterer i april til visionsmøde (ét i vest og ét i øst), hvor vi stiller skarpt på foreningens fremtid og de udfordringer og muligheder, som vi i dag står overfor.

### Møderne afholdes som fyraftenarrangementer i hhv. Horsens og København:

- 18. april 2024 kl. 17.00-20.00 på Comwell Bygholm Park, Schüttesvej 6 – 8700 Horsens

Rune har bedt om dette punkt på dagsorden. Hvem ønsker at deltage?

(se mail fra den 23.02 fra Lars Tomlinson)

Mailen er fremsendt til medlemmer af det siddende repræsentantskab. Eftersendes til Gitte, Emilie. Hvem deltager herfra:  
Rikke K, Tine, Lis, evt. Rune, Helle virtuelt.

### 6 13:45-14:40 Sager til orientering, herunder formand, næstformand, HB, råd, nævn og udvalg.

Der er i dag sat god tid af til dette punkt fordi det har manglet på de forrige møder. Jeg opfordrer jer hermed også til at overveje "emner" I ønsker at orientere fra. Det må være stort og småt, lokalt og nationalt.

Se i øvrigt formandens kalender på [fysio.dk/region](http://fysio.dk/region) Syddanmark.

Rikke: Bo Egebjerg er stoppet i hovedbestyrelsen, Mark Ebbesen er trådt ind i stedet.

Husk at stemme ift. OK24.

Revitalisering af strategi for 2024-2027

Danske Fysioterapeuter er udfordret på medlemsopbakning og på sin økonomi. Det kalder på en mere strategisk tilgang til arbejdet. Der er således et ønske om at få styrket den strategiske retning og rammerne for foreningens prioriteringer. Hvilken vision og hvilke pejlemærker skal således være retningsanvisende for den udvikling Danske Fysioterapeuter arbejder for? Er der kommet nye udfordringer, som Danske Fysioterapeuter bør prioritere at arbejde med? Hvordan bliver foreningen klar til fremtiden? Hvad bliver fremtidens udfordringer og muligheder?

Processen og de opsummerede umiddelbare resultater af drøftelserne (på HB seminar) gav anledning til en beslutning om at nedsætte en strategistyregruppe hvis opgave skal være at formulere et oplæg til en revitaliseret strategi for 2024 – 2027 til hovedbestyrelsens godkendelse og indstilling til repræsentantskabet på dets møde i september 2024.

På OUH er det svært ift. plejeopgaver blandt terapeuterne. Svært efter at terapeuterne organisatorisk er kommet ud under afdelingssygeplejerskerne. Svære dilemmaer ift. opgaveflytning/ opgaveglidning. Hvor meget skal man give køb på faglighed, hvor meget skal man stå på fagligheden. Sundhedsøkonomien er udfordret. Vigtigt at følge med tiden.

**Vigtigt med funktionsbeskrivelser**, således vi kan sikre fagligheden.

Netværk for Akutfysioterapeuter har søgt om tilskud til forplejning (hos RB) Det er nationalt og deles med de andre 4 regioner. Afholdes OUH 29.5

Ann-Louise: Er trådt tilbage som formand for de kliniske vejledere. Fik buket af foreningen som tak for arbejdsindsatsen og den nye formand fik også en buket.

Gitte: Den gode historie. Evt. små citater/ gode udtalelser fra ringerunden kan bruges, når vi skal ud på skolen og holde oplæg.

Tine: Mange henvendelser ift. opfølgning på klinikbesøgene. Yderligere tre klinikbesøg. Deltaget i Åbent hus på UC syd. Rikke deltog i åbent hus i Haderslev.

Flere henvendelser ift. afregningsudfordringer ift. de nye strukturerede forløb.

## 7 Nyt til hjemmesiden

OBS ny opsætning ift. nyheder.

## 8 SOME

OBS på LinkedIn

Til regionens hjemmeside: Lave en præsentation 5-10 linjer hvor med et billede til Rikke, herefter kommer præsentation. Præsentationen skal indeholde beskrivelse af dig selv, din arbejdsplads, evt. dine interesser

## 9 Eventuelt

Tilbage melding ift. nyhedsbrev. Der skal fremadrettet bruges tid på nyhedsbrev 2 gange årligt. Der ses på antal klik. Mange har åbnet mailen, omkring 70 %, det er en meget tilfredsstillende åbningsprocent. Opmærksomhed på hvor mange links.

Evt. en præsentation af bestyrelsesmedlemmerne på Facebook – fx præsentation af et medlem hver uge.

Ann-Louise har fået nyt job i region Sjælland, men pga. bopæl, kan hun fortsat være regionsbestyrelsesmedlem i Regions Syddanmark.

Rikke: Deltagelse den 24.04. kl 13-14.30 på webinar ift. beskrivelse af lokalpolitisk interessevaretagelse. Foreløbig Lau og Helle.

### **Pause 15:00-15:15**

15:15-16:30 Herefter runddeles ringeliste og resten af mødetiden bruges på at kontakte dimittender.

16:30-17:00 Opsamling af ringerunde og tak for i dag.

Næste RB-møde er fysisk d. 16. maj 09:00 – 17:00